

RCEME



GEMRC

Adjudant, François Blouin, CD

Après 22 années de service au sein des Forces armées canadiennes (FAC) et du Corps du génie électrique et mécanique royal canadien (GEMRC), l'Adju Blouin prendra sa retraite le 7 juin 2024.

L'Adj Blouin s'est enrôlé dans les FAC en novembre 2001 comme Technicien véhicule au sein de la Force régulière. Après son entraînement initial, il est muté au 5 RGC à la BFC Valcartier. Dans cette position, il a entre autres participé à l'Op Athéna, Afghanistan, en 2009 et à l'Op Hestia, Haïti, en 2010.

Il est muté à l'École du GEMRC en 2012 et occupa le poste d'instructeur à la BFC Borden. Il est promu au grade de Caporal-chef en 2013.

En 2016, il est promu au grade de Sergent et est muté au 2e Escadron expéditionnaire aérien où il participa à l'Op Reassurance, Roumanie, en 2017.

Adj Blouin fait son retour à la BFC Valcartier, en 2019, lorsqu'il est muté au 5 Bon Svc comme commandant de section. En 2022, il est promu au grade d'Adjudant et occupa diverses positions tels que Planificateur, Adj de production et Cmdt/A de Pon Véh. Il demeurera à la Valcartier jusqu'à la fin de son service.

Comme nouveau retraité des FAC l'Adj Blouin demeurera dans la région de Québec où il s'est établi avec sa conjointe Joanie, sa fille Delphine et son fils James.

La cérémonie de départ dans la dignité aura lieu le 7 juin 2024 à Val-Bélair à partir de 1200. SVP réserver vos places auprès du Sgt Ainslie, Marcel.Ainslie@forces.gc.ca.



RCEME



GEMRC

Warrant Officer François Blouin, CD

After 22 years of continuous service with the Canadian Armed Forces (CAF) and The Corps of Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineers (RCEME), WO Blouin will retire on June 7, 2024.

WO Blouin enrolled in the CAF in November 2001 as a Vehicle Technician in the Regular Force. After his initial training, he was posted to the 5 RGC at CFB Valcartier. In this role, he participated in various operations, including Op Athena in Afghanistan in 2009 and Op Hestia in Haiti in 2010.

He was posted to the RCEME School in 2012 and held the position of instructor at CFB Borden. He was promoted to the rank of Master Corporal in 2013.

In 2016, he was promoted to the rank of Sergeant and posted to the 2nd Air Expeditionary Squadron, where he participated in Op Reassurance in Romania in 2017.

WO Blouin returned to CFB Valcartier in 2019 when he was posted to the 5 Bon Svc as a section commander. In 2022, he was promoted to the rank of Warrant Officer and held various positions such as Planner, Production WO, and Veh Pl 2I/C. He remained in Valcartier until the end of his service.

As a new retiree from the CAF, WO Blouin will remain in the Quebec region where he has settled with his wife Joanie, his daughter Delphine, and his son James.

The dignified departure ceremony will take place on June 7, 2024, in Val-Bélair starting at 1200 hrs. Please reserve your seats with Sgt Ainslie, Marcel.Ainslie@forces.gc.ca.

